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				Congregation
				 
				Viereck der Nonnen
				Mexico, Uxmal
				
			
	
				Congregation
				Kenzo Tange
				St. Mary's Cathedral
				Japan, Tokyo
				1964
			
	
				Congregation
				Hans Scharoun
				Berliner Philharmonie
				Germany, Berlin
				1963
			
	
				Congregation
				Le Corbusier
				Notre Dame du Haut
				France, Ronchamp
				1955
			
	
				Congregation
				Gottfried Böhm
				St. Gertrud
				Germany, Cologne
				1965
			
	
				Congregation
				Peder V. Jensen-Klint
				Grundtvig's Church
				Denmark, Copenhagen
				1940
			
	
				Congregation
				Konstantin Melnikov
				Rusakov Workers' Club
				Russia, Moscow
				1928
			
	
				Congregation
				 SOM
				U.S. Air Force Chapel
				United States, Colorado Springs
				1962
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				Infrastructure
				Flora Ruchat-Roncati, Renato Salvi
				Lüftungszentrale A16 "Transjurane"
				Switzerland, Saint-Ursanne
				1998
			
	
				Infrastructure
				Kurt Ackermann
				Klärwerk Gut Marienhof
				Germany, Munich
				1988
			

			

		
			
				

Mixed Use

					
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							
	
				
				
					[image: ]



				
							


	
				Mixed Use
				Hans van der Laan
				Roosenberg Abbey
				Belgium, Waasmunster
				1975
			
	
				Mixed Use, Residential
				Iginio Cappai, Pietro Mainardis
				Unità Residenziale Est "La Serra"
				Italy, Ivrea
				1975
			
	
				Mixed Use
				Paul Chemetov
				Patinoire Saint Ouen
				France, Sant-Ouen
				1979
			
	
				Mixed Use
				 Herzog & de Meuron
				1111 Lincoln Road
				United States, Miami
				2010
			
	
				Mixed Use
				Fumihiko Maki
				Spiral
				Japan, Tokyo
				1985
			
	
				Mixed Use
				 BBPR
				Torre Velasca
				Italy, Milano
				1958
			
	
				Mixed Use
				Minoru Takeyama
				Niban-Kan
				Japan, Tokyo
				1970
			
	
				Mixed Use
				Kenzo Tange
				Yamanashi Press and Broadcasting Center
				Japan, Kofu
				1966
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				Museum
				Paulo Mendes da Rocha
				Brazilian Pavilion EXPO '70
				Japan, Osaka
				1970
			
	
				Museum
				Peter Zumthor
				Therme Vals
				Switzerland, Vals
				1996
			
	
				Museum
				Sverre Fehn
				Nordic Pavillion
				Italy, Venice
				1962
			
	
				Museum
				Philip Johnson
				Kunsthalle Bielefeld
				Germany, Bielefeld
				1968
			
	
				Museum
				Ieoh Ming Pei
				Rock n Roll Hall of Fame
				United States, Cleveland
				1995
			
	
				Museum
				Marcel Breuer
				The Met Breuer
				United States, New York
				1966
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				Office
				Gustav Peichl
				ORF Landesstudio
				Austria, Salzburg
				1972
			
	
				Office
				Kevin Roche
				Ford Foundation
				United States, New York
				1968
			
	
				Office
				 SOM
				Pepsi-Cola Building
				United States, New York
				1960
			
	
				Office
				Frank Lloyd Wright
				Larkin Administration Building
				United States, Buffalo
				1906
			
	
				Office
				Philip Johnson
				Pennzoil Place
				United States, Houston
				1978
			
	
				Office
				Kenzo Tange
				Shizuoka Tower
				Japan, Tokyo
				1967
			
	
				Office
				Shin Takamatsu
				Syntax
				Japan, Kyoto
				1988
			
	
				Office
				Helmut Hentrich, Hubert Petschnigg
				Dreischeibenhaus
				Germany, Düsseldorf
				1960
			
	
				Office
				 OMA
				Netherlands Embassy
				Germany, Berlin
				2003
			
	
				Office
				Alvar Aalto
				Town Hall Säynätsalo
				Finland, Säynätsalo
				1951
			
	
				Office
				Louis Sullivan
				Merchant's National Bank
				United States, Grinnel
				1914
			
	
				Office
				Jaap Bakema
				Stadhuis van Terneuzen
				Netherlands, Terneuzen
				1972
			
	
				Office
				Angel M. Roca
				Provincia de Cordoba Bank
				Argentina, Cordoba
				1975
			
	
				Office
				Kengo Kuma
				M2 Building
				Japan, Tokyo
				1991
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				Research + Education
				Bertrand Goldberg
				Prentice Women’s Hospital Building
				United States, Chicago
				1975
			
	
				Research + Education
				Gordon Bunshaft
				Beinecke Library
				United States, New Haven
				1963
			
	
				Research + Education
				Toyo Ito
				Sendai Mediatheque
				Japan, Sendai
				2001
			
	
				Research + Education
				James Gowan, James Stirling
				Dining and Assembly Hall, Brunswick Park School
				Great Britain, London
				1962
			
	
				Research + Education
				 Sanaa
				IAMAS Multimedia Workshop
				Japan, Ogaki
				1996
			
	
				Research + Education
				James Stirling
				Engineering Building
				Great Britain, Leicester
				1963
			
	
				Research + Education
				Jože Plečnik
				National Library
				Slowenia, Ljubljana
				1941
			
	
				Research + Education
				Muhammad Salih
				Abd al Aziz Khan Madrasa
				Uzbekistan, Buchara
				1652
			
	
				Research + Education
				Ludwig Leo
				Umlauftank II
				Germany, Berlin
				1974
			
	
				Research + Education
				Kazuo Shinohara
				TIT Centennial Hall
				Japan, Tokyo
				1987
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				Residential
				Cini Boeri
				Casa Rotonda
				Italy, La Maddalena
				1967
			
	
				Residential
				Lina Bo Bardi
				Casa de Vidro
				Brazil, Sao Paulo
				1951
			
	
				Residential
				Guiseppe Terrangi
				Casa del Fascio
				Italy, Como
				1936
			
	
				Residential
				 Georges Candilis, Shadrach Woods, Vladimir Bodianski, Henri Pirot
				Honeycomb Housing
				Morocco, Casablanca
				1953
			
	
				Residential
				Alvar Aalto
				Baker House MIT
				United States, Cambridge
				1948
			
	
				Residential
				Charles Correa
				Kanchanjunga Apartments
				India, Mumbai
				1983
			
	
				Mixed Use, Residential
				Iginio Cappai, Pietro Mainardis
				Unità Residenziale Est "La Serra"
				Italy, Ivrea
				1975
			
	
				Residential
				Ricardo Bofill
				Walden 7
				Spain, Sant Just Desvern
				1975
			
	
				Residential
				Juliaan Lampens
				Van Wassenhove House
				Belgium, Sint-Martens-Latem
				1974
			
	
				Residential
				James Stirling
				Florey Building
				Great Britain, Oxford
				1971
			
	
				Residential
				Tadao Ando
				Rokko Housing I
				Japan, Kobe
				1980
			
	
				Residential
				Mies van der Rohe
				Haus Riehl
				Germany, Potsdam
				1907
			
	
				Residential
				Luigi Moretti
				Corso Italia
				Italy, Milano
				1954
			
	
				Residential
				Clan Chartesis
				Amisfield Tower
				Scotland, Amisfield
				1600
			
	
				Residential
				Luigi C. Dominioni
				Casa Dominioni
				Italy, Milan
				1957
			
	
				Residential
				Kisho Kurokawa
				Nakagin Capsule Tower
				Japan, Tokyo
				1972
			
	
				Residential
				 Frederick II
				Castel del Monte
				Italy, Andria
				1250
			
	
				Residential
				 OMA
				Nexus World Housing
				Japan, Fukuoka
				1991
			
	
				Residential
				John Hejduk
				Wall House II
				United States, Ridgefield
				1973
			
	
				Residential
				 MLTW
				Sea Ranch
				United States, Gualala
				1965
			
	
				Residential
				Frank O. Gehry
				Norton House
				United States, Los Angeles
				1984
			
	
				Residential
				Adalberto Libera
				Casa Malaparte
				Italy, Capri
				1942
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				Retail
				Camillo Jona
				Mercato Coperto
				Italy, Trieste
				1936
			
	
				Retail
				 Rinaldo Olivieri
				La Pyramide
				Ivory Coast, Abidjan
				1973
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		R+EFERENCE ARCHIVE

was initiated by Marc Frohn, head of the chair Raum&Entwerfen at Karlsruher Institut für Technologie. It was developed by Marc Frohn and Tim Panzer and is currently headed by Irene Gazzillo. This archive offers model photos that can be navigated three-dimensionally as well as plan sets for download of a growing list of built architectural references. New references will be added on a monthly basis. The material is meant to support research and teaching. Models and drawings are produced by students at the architecture school of Karlsruher Institut für Technologie under the supervision of the chair R+E.
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					Provider of services in the sense of Art. 5 of the State Agreement on Media Services and Art. 55 of the German Act on Teleservices:

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

Responsible for Content:

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

Copyright

For the internet pages all necessary rights lie with the provider of services and those responsible for the content. Further dissemination, also in parts, is only allowed for pedagogic as well as scientific purposes, provided that the source is indicated. Use for commercial purposes shall require the explicit written approval by the provider of services and those responsible for the content.

Disclaimer

These internet pages serve for information in research and teaching only. Their contents were compiled with due diligence. However neither the provider of services nor those responsible for the content shall assume any liability, neither expressly nor implied, for the type or correctness of the material offered and shall not be liable (including liability for indirect loss or loss of profit) for the material or use of this material. In case contents of websites of these websites violate valid legal regulations, the provider of services kindly asks the user to inform him immediately. He will then remove the site or the respective contents as quickly as possible.

References to External Websites

The websites contain links to information offered by servers which are not subject to the control and responsibility of the provider of services or those responsible for the content. Neither of those shall assume any responsibility or guarantee for this information and shall not approve of or support such information in terms of contents.
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					Responsible for Data Protection:

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

With this privacy policy, the provider of services informs the users about which personal data is processed and for what purposes and to what extent.

Main legal bases:

In the following, the provider of services refers to the legal basis in Germany in the form of the Basic Data Protection Regulation (DSGVO). On this basis, he processes the personal data. In addition, the Federal Data Protection Act (BDSG) also applies. This defines, among other things, regulations regarding the right to information, the right of objection and the right to deletion. Further legal principles may apply under certain circumstances. The user of the web pages has the right to receive information free of charge about the origin, recipient and purpose of his stored personal data at any time. The user also has the right to demand the correction or deletion of this data.

Provision of the website offer:

The provider of services uses the services of the web hosting company Webgo and possibly other web hosting companies. The website offer is made accessible from their servers or from servers that are used by them. The provider of services reserves the right to use their computing and storage capacities as well as security and database services, among other things.

The data processed in the course of providing the hosting may include all the information that has been gathered from users of the website offer in the course of its use. This includes amongst other information the IP address and all entries made within the websites.

Collection of access data and log files:

The web hosting company collects and stores data during all accesses to the server (server log files). This may include, among other things, the date and time of access, the name and address of the web pages accessed, information on the volume of data transferred, browser type and version, the operating system used by the user, referrer URL and host name of the accessing computer.

Content Delivery Network:

The service provider works with a “Content Delivery Network” (also called CDN). With the help of the CDN, model photo data in particular is made accessible more securely and quickly with the help of regionally distributed and online networked servers.

WP statistics:

Our websites use the WordPress analysis plug-in WP Statistics from the provider wp-statistics.com. Based on the data, basic statistics are generated in anonymized form. No user profiles are created and no cookies are set. All data collected by WP Statistics is completely anonymized. It is stored on the web server on which the websites are hosted. Against this background, users of the websites cannot be personally identified, even retrospectively.

Newsletter:

With the consent of the recipient, the provider of services sends newsletters by email. The newsletters contain information about updates of the online project archive and information about the provider of services of the websites. For registration the service provider needs the email address of the recipient.

Double-Opt-In procedure: The registration for the newsletter is done via the Double-Opt-In-Procedure. After registration, the recipient will receive an email with a confirmation link. Only when the link is clicked on, the recipient is added to the email distribution list. The time details of the registration and confirmation as well as the IP address are saved. Changes to the data stored with the email service company are also saved. This is done based on the legitimate interest of proving that the registration has been completed correctly.

Cancellation and limitation of processing: A request for cancellation can be made at any time (opt-out). The recipient will find a link to cancel the newsletter at the end of each newsletter. Alternatively, the recipient can also use the above-mentioned contact information. The provider o services reserves the right to store deleted email addresses for up to 36 months before deletion. This is done in order to be able to prove a previous declaration of consent in the case of claims made against the provider of services.

Legal basis: The sending of newsletters and the measurement of success is based on the consent of the recipient in accordance with Article 6 paragraph 1 sentence 1 lit. a and Article 7 DSGVO. If this is not required, the legal basis is in the legitimate interest of the provider of services in accordance with Art. 6 para. 1 sentence 1 lit. f DSGVO. In the event that the provider of services commissions a company to send e-mails, the provider of services does so on the basis of its legitimate interests of secure and efficient communication in accordance with Art. 6 para. 1 sentence 1 lit. f DSGVO. The legal basis for logging is the provider of services` legitimate interest in legal defense in accordance with Art. 6 Para. 1 S. 1 lit. f DSGVO.

Analysis and performance measurement: The newsletter contains a pixel tag. Pixel tags are invisible graphics that can be used to evaluate certain information. They are collected for statistical purposes.

The pixel tags are called up by opening the newsletter from the server of the provider of services or the server of the email service company. The following information is collected:

– IP address,

– Browser type and version,

– Retrieval time,

– operating system,

– clicked links.

The information can be used to determine if and when a newsletter was opened and which links were selected.

The data processing is carried out for the purpose of technical and content-related improvement of the provider of services´ offer.

Used email service company: Mailchimp – e-mail marketing platform; service provider: “Mailchimp” – Rocket Science Group, LLC, 675 Ponce De Leon Ave NE #5000, Atlanta, GA 30308, USA; website: https://mailchimp.com; privacy policy: https://mailchimp.com/legal/privacy/; Privacy Shield (guarantee regarding data protection when processing data in the USA): https://www.privacyshield.gov/participant?id=a2zt0000000TO6hAAG&status=Active.

IMPRESSUM

Diensteanbieter im Sinne von §5 Telemediengesetz (TMG) und §55 Rundfunkstaatsvertrag (RStV):

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

Inhaltlich Verantwortliche:

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

Copyright

Für die Internet-Seiten liegen alle notwenigen Rechte beim Diensteanbieter und inhaltlich Verantwortichen. Weiterverbreitung, auch in Auszügen ist nur zu Zwecken von Wissenschaft und Forschung unter Angabe der Quelle gestattet. Eine Verwendung im gewerblichen Bereich bedarf der schriftlichen Genehmigung durch die Diensteanbieter und inhaltlich Verantwortlichen.

Haftung

Diese Internetseiten dienen lediglich Zwecken der Information im Bereich Wissenschaft und Forschung. Ihr Inhalt wurde mit gebührender Sorgfalt zusammengestellt. Die Diensteanbieter und inhaltlich Verantwortlichen übernehmen aber keine Garantie, weder ausdrücklich noch implizit, für die Art oder Richtigkeit des dargebotenen Materials und übernehmen keine Haftung (einschließlich Haftung für indirekten Verlust oder Gewinn- oder Umsatzverluste) bezüglich des Materials bzw. der Nutzung dieses Materials. Sollten Inhalte der Web-Seiten gegen geltende Rechtsvorschriften verstoßen, dann bittet der Diensteanbieter um umgehende Benachrichtigung. Er wird die Seite oder den betreffenden Inhalt dann schnellstmöglich entfernen.

Verweise auf externe Web-Seiten

Die Web-Seiten enthalten Verweise (Links) zu Informationsangeboten auf Servern, die nicht der Kontrolle und Verantwortlichkeit der Diensteanbieter oder der inhaltlich Verantwortlichen liegen. Diese übernehmen keine Verantwortung und keine Garantie für diese Informationen und billigen oder unterstützen diese auch nicht inhaltlich.

DATENSCHUTZ

Datenschutzrechtlich Verantwortliche:

Prof. Marc Frohn & Tim Panzer

c/o

Institut Entwerfen, Kunst und Theorie

Fachgebiet Raum und Entwerfen

Englerstraße 7

Gebäude 20.40, Raum 217

76131 Karlsruhe

raum@ekut.kit.edu

+49 721 608 42173

Mit dieser Datenschutzerklärung klärt der Diensteanbieter die Nutzer darüber auf, welche personenbezogenen Daten er verarbeitet und zu welchen Zwecken sowie in welchem Umfang er dies tut.

Wesentliche Rechtsgrundlagen:

Im Folgenden weist der Diensteanbieter auf die rechtlichen Grundlagen in Form der Datenschutzgrundverordnung (DSGVO) hin. Auf ihrer Basis verarbeitet er die personenbezogenen Daten. Darüber hinaus kommt auch das Bundesdatenschutzgesetz (BDSG) zum tragen. Dieses definiert u.a. Regelungen hinsichtlich des Rechtes auf Auskunft, hinsichtlich des Widerspruchsrechtes sowie hinsichtlich des Rechtes auf Löschung. Weitere rechtliche Grundlagen können u.U. Anwendung finden. Der Nutzer der Webseiten hat jederzeit das Recht unentgeltlich Auskunft über Herkunft, Empfänger und Zweck seiner gespeicherten personenbezogenen Daten zu erhalten. Er hat außerdem ein Recht, die Berichtigung oder Löschung dieser Daten zu verlangen.

Zurverfügungstellung des Webseitenangebotes:

Der Diensteanbieter nimmt die Dienstleistungen vom Webhosting-Anbieter Strato sowie u.U. weiterer Webhosting-Anbieter in Anspruch. Von deren Servern bzw. von Servern, die von ihnen genutzt werden, wird das Webseitenangebot zugänglich gemacht. Der Diensteanbieter hält sich das Recht vor, u.a. deren Rechen- und Speicherkapazitäten sowie Sicherheits- und Datenbankdienstleistungen zu nutzen.

Die im Zuge der Bereitstellung des Hostings verarbeiteten Daten können alle diejenigen Informationen umfassen, die von den Nutzern des Webseitenangebotes im Rahmen deren Nutzung angefallen sind. Hierzu gehören u.a. die IP-Adresse und alle innerhalb der Webseiten durchgeführten Eingaben.

Erhebung von Zugriffsdaten und Logfiles:

Der Webhostinganbieter erhebt und speichert Daten bei allen Zugriffen auf den Server (Serverlogfiles). Dazu können u.a. Datum und Uhrzeit des Abrufs, Name und Adresse der aufgerufenen Webseiten, Informationen zum übertragenen Datenvolumen, Browsertyp und Version, das vom Nutzer verwendete Betriebssystem, Referrer URL sowie Hostname des zugreifenden Rechners zählen.

Content-Delivery-Network:

Der Diensteanbieter arbeitet mit einem „Content-Delivery-Network“ (auch CDN genannt). Mit der Hilfe des CDN werden insbesondere die Modellfotodaten mit Hilfe regional verteilter und online vernetzter Server sicherer und schneller zugänglich gemacht.

WP-Statistics:

Unsere Webseiten nutzen das WordPress Analyse-Plugin WP Statistics vom Anbieter wp-statistics.com. Basierend auf den Daten werden in anonymisierter Form grundlegende Statistiken generiert. Es werden keine Nutzungsprofile erstellt und es werden auch keine Cookies gesetzt. Alle von WP Statistics erhobenen Daten werden vollständig anonymisiert. Sie werden auf dem Webserver, auf dem die Webseiten gehostet werden, gespeichert. Nutzer der Webseiten können vor diesem Hintergrund auch im Nachhinein nicht persönlich identifiziert werden.

Newsletter:

Mit Einwilligung des Empfängers versendet der Diensteanbieter Newsletter per Email. Die Newsletter enthalten Informationen zu Updates des Online-Projektarchivs und Informationen zum Diensteanbieter der Webseiten. Zur Anmeldung benötigt der Diensteanbieter die Email-Adresse des Empfängers.

Double-Opt-In-Verfahren: Die Anmeldung zum Newsletter erfolgt über das Double-Opt-In-Verfahren. Im Anschluss an die Anmeldung erhält der Empfänger eine E-Mail mit dem Bestätigungslink. Erst das Anklicken des Links bewirkt, dass der Empfänger dem Email-Verteiler hinzugefügt werden. Die Zeitangaben der Anmeldung und Bestätigung sowie die IP-Adresse werden gespeichert. Gespeichert werden ebenso Änderungen der beim Versanddienstleister gespeicherten Daten. Dies geschieht basierend auf dem berechtigten Interesse des Nachweises des ordnungsgemäßen Ablaufes der Anmeldung.

Löschung und Einschränkung der Verarbeitung: Die Stellung eines Löschungsantrags ist jederzeit möglich (Opt-Out). Einen Link zur Kündigung des Newsletters findet der Empfänger am Ende jeden Newsletters. Der Empfänger kann alternativ auch die o.g. Kontaktinformation nutzen. Der Diensteanbieter behält sich das Recht vor, ausgetragene Email-Adressen vor dem Löschen bis zu 36 Monate zu speichern. Dies geschieht, um eine vormalige Einverständniserklärung im Fall gegen den Diensteanbieter vorgebrachten Ansprüchen nachweisen zu können.

Rechtsgrundlagen: Der Versand von Newslettern und die Erfolgsmessung erfolgt auf Grundlage einer Einwilligung des Empfängers gem. Art. 6 Abs. 1 S. 1 lit. a und Art. 7 DSGVO. Sollte diese nicht erforderlich sein, liegt die Rechtsgrundlage im berechtigten Interesse des Diensteanbieters gem. Art. 6 Abs. 1 S. 1 lit. f DSGVO. Für den Fall, dass der Diensteanbieter einen Dienstleister mit dem Emailversand beauftragt, tut der Diensteanbieter dies auf der Grundlage seiner berechtigten Interessen sicherer und effizienter Kommunikation gem. Art. 6 Abs. 1 S. 1 lit. f DSGVO. Rechtsgrundlage für die Protokollierung ist das berechtigte Interesse des Diensteanbieters an der rechtlichen Verteidigung gem. Art. 6 Abs. 1 S. 1 lit. f DSGVO.

Analyse und Erfolgsmessung: Im Newsletter ist ein Pixel-Tag enthalten. Pixel-Tags sind unsichtbare Grafiken, mit Hilfe derer bestimmte Informationen ausgewertet werden können. Sie werden mit dem Ziel der Statistik erhoben.

Die Pixel-Tags werden durch das Öffnen des Newsletters vom Server des Diensteanbieters, bzw. dem Server des Versanddienstleisters aufgerufen. Dabei werden folgende Informationen erhoben:

IP-Adresse,

Browsertyp und -version,

Abrufzeitpunkt,

Betriebssystem,

angeklickte Links.

Mit Hilfe der Informationen kann festgestellt werden, ob und wann ein Newsletter geöffnet wurde und welche Links ausgewählt wurden.

Die Datenverarbeitung erfolgt zum Zweck der technischen und inhaltlichen Verbesserung des Angebotes des Diensteanbieters.

Eingesetzter Diensteanbieter: Mailchimp – E-Mail-Marketing-Plattform; Dienstanbieter: “Mailchimp” – Rocket Science Group, LLC, 675 Ponce De Leon Ave NE #5000, Atlanta, GA 30308, USA; Website: https://mailchimp.com; Datenschutzerklärung: https://mailchimp.com/legal/privacy/; Privacy Shield (Gewährleistung hinsichtlich des Datenschutzes bei Verarbeitung von Daten in den USA): https://www.privacyshield.gov/participant?id=a2zt0000000TO6hAAG&status=Active.



				

			

		





